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IDAZKARITZA NAGUSIA 
SECRETARÍA GENERAL 

 

2024KO ABENDUAREN 3AN HAUTESKUNDE BATZORDE NAGUSIKO BILERAREN AKTA 

ACTA DE LA REUNIÓN DE LA COMISIÓN ELECTORAL GENERAL 3 DE  DICIEMBRE 2024 

 

 
 
PRESIDENTE-PRESIDENTEA 
Manuela Igartua Olaechea 
 
SECRETARIO- IDAZKARIA 
Aitor Zurimendi Isla 
 
REPRESENTANTE PDI-IIPren ORDEZKARIA 
Laura Vozmediano Sanz 
 
REPRESENTANTE PDI NO DOCTOR 
PERMANENTE- IIPEDIren ORDEZKARIA 
 No comparece 
 
REPRESENTANTE DEL OTRO PDI-
BESTELAKO IIPren ORDEZKARIA 
Nerea Blanco Aramendia 
 
REPRESENTANTE DEL PTGAS-TEKAZELen 
ORDEZKARIA 
Jesus Martín Orbea 
 
REPRESENTANTE DEL ESTUDIANTADO-
IKASLEEN ORDEZKARIA 
Iñigo Ugedo Vicario 
 
 

 

En la sala de reuniones, ubicada en la 1ª planta del 
Bizkaia Aretoa, a las 10:05 horas del 3 de diciembre 
de 2024, se reúnen las y los miembros de la 
Comisión Electoral General, que se relacionan al 
lado, para tratar el siguiente, 

Abenduaren 3an, goizeko 10:05etan, Bizkaia 
Aretoan, 1. Soilaruan, alboan aipatzen diren 
Hauteskunde Batzorde Nagusiko kideak bertaratu  
dira, aztertzeko hurrengo 

Orden del día. 
1. Aprobación, si procede, del Acta de la sesión 

anterior. 
2. Resolución impugnaciones presentadas. 
3. Proclamación definitiva Rector o Rectora. 
4. Informe sobre quejas recibidas. 
5. Ruegos y preguntas. 

 

Aztergaien zerrenda: 
1. Aurreko bilerako akta onartzea, egokitzat 

hartuz gero. 
2. Inpugnazioak ebaztea. 
3. Errektore hautetsia behin betiko 

aldarrikatzea. 
4. Jaso diren kexei buruzko txostena. 
5. Galde-eskeak. 
 

 
1.- Aurreko bilerako akta onartzea, egokitzat hartuz gero / Aprobación, si procede, del Acta de la 
sesión anterior. 
 
Azaroaren 26ko akta onartu dute/Se aprueba el acta de 26 de diciembre. 
 
 
2.- Inpugnazioak ebaztea/Resolución impugnaciones presentadas. 
 
Idazkari Nagusiak ohartarazi du Hauteskunde Batzordeko kide guztiek eskura zutela bi hautagaiek 
eskabidean LOSUk eskatzen dituen baldintzak (bosturtekoak, seiurtekoak eta kudeaketan izandako 
esperientzia) betetzen zituztela uste zuten dokumentazioa. Dokumentazioa haiek berak aurkeztu zuten. 
Izan ere, bileran irakurri ziren, baita haiei buruz hitz egin ere. 
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Era berean, Miguel Ramón Henares jaunak aurkeztutako erreklamazioaren edukia laburbildu du, eta 
adierazi du funtsean uste duela aldarrikatutako hautagaiak ez duela betetzen LUOk kudeaketa-kargu 
batean duen esperientziari buruz ezarritako baldintza, Hauteskunde Batzorde Orokorrak azaroaren 20ko 
bileran aztertu baitzuen gai hori. Beraz, erreklamazioa ildo beretik ebaztea proposatzen da. 
 
Manuela Igartua andreak, Laura Vozmediano andreak, Nerea Blanco andreak, Iñigo Ugedo jaunak eta 
Aitor Zurimendi jaunak erreklamazioa ezestea erabaki dute, azaroaren 20ko bileran azaldutako arrazoi 
berberengatik. Hau da, lehenik eta behin, une honetan ez delako bidezkoa zalantzan jartzea hautagaiek 
baldintzak betetzen ote dituzten, eta hori urriaren 31ko eta azaroaren 7ko saioetan egin zen. Baina baita 
azaroaren 20ko bileran erabaki zuten testuan adierazitako gainerako arrazoiengatik ere, eta akta 
horretara bidaltzen dira. 
 
Bestalde, PTGAS kolektiboko ordezkari Jesús Martín Orbea jaunak eskatu du akta honetan berariaz jasota 
gera dadila ez dagoela ados iritzi horrekin; izan ere, bere ustez, eta azaroaren 20an adierazi zuen bezala, 
hautagai hautatuak ez du betetzen Unibertsitate Sistemaren martxoaren 22ko 2/2023 Lege Organikoaren 
baldintzetako bat, hau da, pertsona bakarreko karguren batean unibertsitate-kudeaketako lau urteko 
esperientzia egiaztatzea. Era berean, azaroaren 20ko bilkuraren aktan jasotako oharrei ere lotzen diete. 
 
Erreklamatzaileari bere erreklamazioa ezesten duen idazkia jakinaraztea erabaki da, Batzorde honen 
gehiengoak erabakitako arrazoiengatik. 
 
Beraz, Hauteskunde Batzorde Orokorrak Joxerramon Bengoetxea Caballero UPV/EHUko Errektorea behin 
betiko izendatu du. 
 
 
El Secretario General hace constar que todas las personas miembros de la Comisión electoral tenían a su 
disposición la documentación relativa a cómo las dos personas candidatas estimaban en su solicitud que 
cumplían los requisitos que exige la LOSU (quinquenios, sexenios y experiencia en gestión), que fue 
aportada por ella misma y por él mismo. De hecho, se leyeron en la reunión e incluso se comentaron.  
 
Asimismo, resume el contenido de la reclamación presentada por D. Miguel Ramón Henares, indicando 
que su fundamento es básicamente que entiende que el candidato proclamado no cumple con el requisito 
de la LOSU referente a experiencia en un cargo de gestión, cuestión que ya fue tratada por la Comisión 
Electoral General en su reunión de 20 de noviembre. Se propone por tanto que la reclamación se resuelva 
en el mismo sentido. 
 
Dª Manuela Igartua, Dª Laura Vozmediano, Dª Nerea Blanco, D. Iñigo Ugedo y D. Aitor Zurimendi acuerdan 
desestimar la reclamación por las mismas razones que se expusieron en la reunión del 20 de noviembre. 
Esto es, en primer lugar, porque en este momento no procede cuestionar el cumplimiento de los requisitos 
por parte de las personas candidatas, lo que ya se hizo en las sesiones del 31 de octubre y del 7 de 
noviembre. Pero también por el resto de razones expresadas en el texto que acordaron en la reunión del 
20 de noviembre, a cuya acta se remiten. 
 
Por su parte, el representante del colectivo PTGAS, D. Jesús Martín Orbea, solicita que conste 
expresamente en la presente acta su disconformidad con dicho parecer, dado que, en su opinión, y como 
ya puso de manifiesto el 20 de noviembre, el candidato electo no cumple con uno de los requisitos de la 
Ley Orgánica 2/2023, de 22 de marzo, del Sistema Universitario, esto es, la acreditación de cuatro años de 
experiencia de gestión universitaria en algún cargo unipersonal. Se remite igualmente a las 
consideraciones que realizó y que constan en el acta de la sesión del 20 de noviembre. 
 
Se acuerda notificar al reclamante escrito en el que se desestima su reclamación por las razones 
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acordadas por la mayoría de esta Comisión. 
 
Por tanto, la Comisión Electoral General proclama definitivamente a D. Joxerramon Bengoetxea Caballero 
Rector de la UPV/EHU. 
 
 
3.- Errektore hautetsia behin betiko aldarrikatzea/Proclamación definitiva de Rector o 
Rectora 
 
Idazkari nagusiak jakinarazi du, UPV/EHUko Idazkaritza Zerbitzuak akats aritmetikoak aztertu ondoren, 
hautagai bakoitzak lortutako ehunekoetan aldaketa txiki bat gertatu dela, eta azken emaitza honako hau 
izan dela:/El Secretario General informa que, una vez revisados errores aritméticos por el Servicio de 
Secretaría de la UPV/EHU, se ha producido una mínima variación en los porcentajes obtenidos por cada 
candidato/a, siendo el resultado final el siguiente: 
 
D. Joxerramon Bengoetxea Caballero:          63,85% 
Dª Eva Ferreira García:                                           36,15% 
 
Batzordeko kideak ados daude, Jesus Martín Orbea Jaunak adierazitako salbuespenaz izan ezik. Las 
personas miembros de la comisión muestran su conformidad, con la salvedad ya expresada por D. Jesus 
Martín Orbea. 
 
 
4.- Jaso diren kexei buruzko txostena/ Informe sobre quejas recibidas 
 
Idazkari Nagusiak bidalitako txostenaren zirriborroa aztertu da, etorkizuneko hauteskunde-deialdiei 
buruzko argibideak eta gomendioak emateko. 
 
Iñigo Ugedo jaunak, ikaslearen ordezkariak, adierazi du ez dagoela ados, ez baita aurrez adierazi zeintzuk 
diren kexa zehatzak. Bestalde, uste du dokumentu hori HBNri helarazi beharko litzaiokeela, denbora 
gehiagoz azter dezan. Era berean, zenbait atalekin ados ez dagoela adierazi du. Beste irakasle eta ikertzaile 
batzuen ordezkariak bat egin du iritzi horrekin. 
 
Idazkari nagusiak jasotako kexak azaldu ditu. Iñigo Ugedok azpimarratu du Batzordeko kideen arteko 
komunikazioa bideratu behar dela, momentu bakoitzean egoeraren berri izan ahal izateko. Idazkari 
nagusiak adierazi du Hauteskunde Batzorde Orokorrak Batzordeari berariaz bidali zaizkion eskaeren berri 
izan duela, baina Idazkaritza Nagusian beste kontsulta batzuk ere jaso direla, eta kontsulta horiek ez 
zitzaizkiola Batzordeari zuzendu. Jasotako kexak modu formal eta informalean Bidaliko zaizkie 
Batzordeko kideei. 
 
Iñigo Ugedo jaunaren ustez, nolanahi ere, dokumentu honek gogoeta zabalagoa eta luzeagoa merezi du, 
eta ikasleen kontseiluan hauteskunde-kanpainan gertatutakoari buruzko txosten bat lantzen ari da. 
 
Nolanahi ere, txostenaren zirriborroari kanpainan bitarteko kolektiboak erabiltzeari buruzko atal bat 
eransteko eskatzen da, inkestak egiteko aukera barne, eta Jesús Martín Orbea jaunak iradoki du hurrengo 
hauteskunde-deialdietan eskuliburuan argi uzteko Hauteskunde Batzorde Orokorraren berariazko iritzia 
nahi bada, eskaera berari zuzendu behar zaiola. 
 
Batzordearen gehiengoak alderdi horiek zirriborroan sartzea erabaki du, kideen artean zirkulatzeko eta 
ostiralera arte iritzia emateko. (Jaieguna denez, epea abenduaren 10eko 11:00ak arte luzatuko da). Epea 
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bukatuta, txostenaren testua onartua geratzen da aldeko lau botorekin (Manuela Igartua, Jesús Martín, 
Laura Vozmediano y Aitor Zurimendi) eta kontrako boto batekin (Iñigo Ugedo). 
 
 
Se analiza el borrador de informe remitido por el Secretario General, cuyo objetivo es realizar aclaraciones 
y recomendaciones respecto a futuras convocatorias electorales. 
 
D. Iñigo Ugedo, representante del Estudiantado, manifiesta su disconformidad, dado que no se han 
indicado previamente cuáles son las quejas concretas. Por otra parte, considera que se debería trasladar 
este documento a la CEG para su análisis con más tiempo. Asimismo, manifiesta no estar de acuerdo con 
ciertos apartados. La representante de Otro PDI se adhiere a esta opinión. 
 
 El Secretario General expone las quejas recibidas. Iñigo Ugedo insiste en que debe fluir la comunicación 
entre las personas miembros de la Comisión para poder estar al corriente de la situación en todo 
momento. El Secretario General indica que la Comisión Electoral General ha tenido conocimiento de las 
solicitudes que expresamente se han dirigido a la Comisión, si bien en Secretaría General se han recibido 
otras consultas que en ningún caso iban dirigidas a la Comisión. Se enviarán a los miembros de la 
Comisión las quejas recibidas de manera formal e informal.  
 
D. Iñigo Ugedo considera que, en cualquier caso, este documento merece una reflexión más amplia y con 
más tiempo y que en el consejo de estudiantes está trabajando en un informe sobre lo acontecido en la 
campaña electoral. 
 
En cualquier caso, se solicita que se incorpore al borrador de informe un apartado relativo al uso de medios 
colectivos en campaña, incluyendo la posible realización de encuestas utilizando los mismos, y D. Jesús 
Martín Orbea sugiere que se incluya que en próximas convocatorias electorales se deje claro en el manual 
que, si se quiere un pronunciamiento expreso de la Comisión Electoral General, la petición debe ir 
expresamente dirigida a la misma. 
 
La mayoría de la comisión acuerda incluir en el borrador estos aspectos para que se circule entre sus 
miembros y puedan dar su opinión hasta el viernes. (Dado que es festivo, se prorroga el plazo hasta el 
martes 10 de diciembre a las 11:00 horas). Una vez vencido dicho plazo, el texto del informe resulta 
aprobado con cuatro votos a favor (Manuela Igartua, Jesús Martín, Laura Vozmediano y Aitor Zurimendi) 
y uno en contra (Iñigo Ugedo).  
 
 
 
5.- Galde-Eskeak/Ruegos y preguntas 
 
Laura Vozmediano Sanz andreak, doktore iraunkor diren irakasle eta ikertzaileen kolektiboko 
ordezkariak, hitza hartu du, eta adierazi du kanpaina amaitu aurreko ostegunean eta ostiralean, hau da, 
kanpainan zehar, unibertsitate honetako ikasgela batzuetan aurkeztu zela, Eva Ferreiraren 
hautagaitzaren aldeko kanpaina egiteko. Aktan jasotzeko eskatu du egoera horrek ez dakarrela inolako 
irregulartasunik, bat baitator Idazkaritza Nagusiak Joxerramon Bengoetxea jaunaren hautagaitzako 
kideek egindako eskaerari emandako erantzunarekin, bi hautagaiei jakinarazi baitzitzaien. Ikasle 
Kontseiluak kolektibo horretako norbaitek egindako eskaera bati erantzun diezaiola eskatu du. Iñigo 
Ugedo jaunak erantzun hori helaraziko duela adierazi du. 
 
 
Dª Laura Vozmediano Sanz, representante del colectivo PDI doctor permanente, interviene señalando que 
el jueves y el viernes anteriores al fin de campaña, esto es, durante la misma, se presentó en unas aulas de 
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esta universidad para hacer campaña en favor de la candidatura de Eva Ferreira. Solicita que conste en 
acta que esta situación no comporta irregularidad alguna porque se corresponde con la respuesta que 
Secretaría General dio a la solicitud/petición que realizaron miembros de la candidatura de D. Joxerramon 
Bengoetxea y que fue comunicada a ambas candidaturas. Pide que el Consejo de Estudiantes responda en 
este sentido ante una petición efectuada por alguien de este colectivo. D. Iñigo Ugedo indica que trasladará 
esta respuesta. 
 
 
 
Gai-zerrendan aztertzeko beste gairik ez dagoenez, bilkura amaitutzat eman da 10:55etan. Horren fede 
ematen dut nik, idazkariak./ Sin más asuntos que tratar en el Orden del día, a las 10:55 horas se levanta la 
sesión, de lo que yo, el Secretario, doy fe. 
 
 
 
 
 
 

Manuela Igartua Olaechea 
Hauteskunde Batzorde Nagusiaren 
Presidentea  
Presidente de la Comisión Electoral General. 

Aitor Zurimendi Isla 
Hauteskunde Batzorde Nagusiaren Idazkaria 

Secretario de la Comisión Electoral General  
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